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مناطق آزاد و وزارت خارجه برای 
تقویت صادرات هماهنگ شده اند

اقتصاد کیش-    معاون اقتصادی وزیر امور خارجه گفت: در مناطق آزاد و به موازات 
آن در وزارت امور خارجه، گام های خوبی در زمینه صادرات برداشته شده است.

 مهدی صفری، معاون اقتصادی وزیر امور خارجه با اشــاره به برگزاری جلسه ستاد 
هماهنگی روابط اقتصادی خارجی با موضوع مناطق آزاد، گفت: امروز درباره بررسی 
ســرمایه گذاری در مناطق آزاد و بررسی مشــکلات و اینکه چگونه می توان به رفع 
چالش ها کمک کرد، نشستی با آقای سعید محمد رئیس مناطق آزاد کشور برگزار کردیم.

وی افــزود: مناطق آزاد می تواند منبع ارزی بالایی در جهت صادرات، تولید و صدور 
خدمات مهندســی به شمار برود که آقای محمد، گزارشی از سرمایه گذاری، موانع و 
چالش هــا و همچنین امتیازاتی که این مناطــق دارد ارائه داد و ارگان های مختلف نیز 

نظرات خود را ارائه کردند.
وی با بیان اینکه مشکل اساسی این است که بسیاری از قوانین مناطق آزاد ما مخدوش 
شده است، گفت: امروز افرادی که در خارج زندگی می کنند را تشویق می کنیم تا در 
این مناطق سرمایه گذاری کنند. پیش از این مناطق آزاد ما واردات انجام می داد، اما الان 
فشارمان در این جهت است که تولید در این مناطق انجام شود و آن تولیدات را صادر 

کنیم.
معاون اقتصادی وزیر امور خارجه اظهار کرد: بر اساس گزارش آقای محمد، در مناطق 
آزاد و به موازات آن در وزارت امور خارجه، گام های خوبی در زمینه صادرات برداشته 

شده است.
صفری با تأکید بر اینکه اولویت ما همکاری با کشورهای همسایه است، گفت: هفت  
کشور غیر همسایه از کشورهای هدف ما محسوب می شوند؛ به خصوص اینکه مناطق 
مشترک آزاد داشته باشند؛ اما ما باید شرکت های مشترک با این کشورها ایجاد کنیم تا 
طرفین بتوانند به طور مشترک فعالیت کنند. در نتیجه می توانیم با استفاده از ماشین آلات 

و تکنولوژی، محصولات را به جای وارد کردن، صادر کنیم.
وی با بیان اینکه شاید این سؤال ایجاد شود که چرا این گونه اقدام می کنید، تصریح کرد: 
باید گفت اغلب کشورها به دنبال خودکفایی هستند و خودشان تمایل به تولید کالا دارند 
و می گویند اگر می خواهید صادراتی انجام دهید، باید در کشور ما حضور داشته باشید.

معاون اقتصادی وزیر امور خارجه اضافه کرد: ما به این نتیجه رســیدیم که یک قدم 
عقب تر حرکت کنیم و اگر کشورها تمایل داشته باشند، این مناطق را ایجاد کنیم. امکان 
ایجاد این مناطق مشترک با پاکستان، ارمنستان، ترکمنستان و کشورهای دیگر مانند 

امارات، وجود دارد.
صفری ادامه داد: این کار با کشــورهای غیر همســایه از جمله چین این کار در انجام 
است، مسائل و مشکلات بررسی شد و مناطق آزاد می تواند در حل آن ها اثرگذار باشد 
و ترانزیت و حمل ونقل انجام شود. در مورد بندر کاسپین در شمال و بندر چابهار در 

جنوب، صحبت هایی شد تا رفع موانع کنیم.
وی افزود: به دلیل اهمیت این موضوع جلسه بعدی کمیته حمل ونقل بین الملل جمعه 
آینده در چابهار برگزار می شود و ارگان های مختلف نیز در این نشست حاضر خواهند 

شد.
وی تصریح کرد: در این جلسه مسائل از نزدیک بررسی خواهد شد این مناطق از تحریم 
مستثناست و ما می توانیم از این امتیاز بهره ببریم و در جهت ترانزیت کالا از کشورها 

مانند هند و چین، سریلانکا و بنگلادش به سمت شمال استفاده کنیم.
معاون اقتصادی وزیر خارجه افزود: برخی کشور برای ترانزیت کالاهایشان به منطقه 
چابهار علاقه مند هســتند و در همین راســتا، امروز یا فردا هیئتی از ازبکستان به ایران 
می آیند و برای ایجاد انبار و دپوی کالایشــان و بررســی امانت صادرات و واردات به 

خواهند رفت چابهار است.
معاون اقتصادی وزیر امور خارجه درباره قرارداد ۲۵ ســاله با چین که از روز گذشــته 
اجرایی شــدن آن کلید خورده اســت، ادامه داد: با ســفر وزیر امور خارجه به چین و 
ملاقات با وزیر خارجه این کشور، دو طرف اعلام کردند این قرارداد اجرایی می شود 
و کار آغاز شده است. وزارتخانه های بهداشت، گردشگری و بخش شیلات مشغول 

اجرایی کردن این قرارداد هستند.
وی افزود: فضای بســیار خوبی برای صادرات آبزیان به چین داریم در محصولاتی 
همچون عسل و گیاهان دارویی ما ظرفیت بالایی داریم و این موضوع ربطی به تحریم 

ندارد بلکه بستگی به همت و پیگیری ما دارد.
صفری گفت: محصول عسل ایرانی یکی از مواردی است که در چین مورد بررسی قرار 
می گیرد و طرف چینی گفته است به زودی مجوز آن را می دهد همچنین مجوز آبزیان 
نیز به زودی صادر خواهد شد اگر ما بتوانیم بر روی این موضوع کار کنیم، می توانیم 
صادرات غیرنفتی خودمان را به خصوص در بخش شیلات، صیفی جات و این کالاها 

به دو یا سه برابر افزایش دهیم.
صفری با اشاره به جمعیت بالای کشور چین تصریح کرد: این کشور دارای جمعیت 
بالا و مصرف بالا است. اگر ما توان تولید میگو را بالا ببریم، یکی از مجوزهایی که چین 

به ما داده است، مربوط به میگو است که می توانیم تا ۴ برابر فعلی آن را صادر کنیم.
معاون اقتصادی وزیر امور خارجه همچنین در مورد بخش دیگری از تفاهمات ایران و 
چین، بیان داشت: وزارت بهداشت هم می تواند ارتباطات خودش را در بخش علمی، 
فنی و پارک فناوری مشــترک، دنبال کند. وزارت صنعت، معدن و تجارت ایران یک 

تفاهم نامه مشترک با وزارت خانه همتای خود در چین دارد که مفاد آن دنبال می شود.
وی گفت: اگر ما همت کنیم با این مجوزها بین دو تا سه میلیارد دلار صادرات خواهیم 
داشــت. الان تقاضا در بخش آبزیان و میگو چهار تا پنج برابر اســت که ما توان تولید 
نداشــتیم و باید زیرساخت های آن ایجاد شود. صفری افزود: در بخش عسل و اقلام 
دیگر کشاورزی به وزارت کشاورزی اعلام کردیم در این زمینه تمرکز داشته باشند. اگر 
ما به هفت تا هشت کشور مانند روسیه، آسیای مرکزی، قفقاز، هند و چین صادرات 

کالاهای کشاورزی و آبزیان داشته باشیم، درآمد خوبی خواهیم داشت.

با حضور »سعید محمد« مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد ؛

مسائل و مشکلات و همچنین پتانسیل های موجود در 
مناطق آزاد ویژه و مشترک برای گسترش صادرات و 
تجارت ایران و راهکارهای توسعه و رونق بخشیدن 
بــه این مناطق در این نشســت به بحث و تبادل نظر 

گذاشته شد.
در این جلسه، سعید محمد مشاور رییس جمهور و 

دبیر شــورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و ویژه 
اقتصادی به اهمیت این مناطق در گسترش تعاملات 
با کشورهای همسایه، خنثی سازی تحریم ها، افزایش 
ســرمایه گذاری های خارجی و نقش آفرینی آن در 
اقتصاد کشــور از جمله توسعه اشتغال، انتقال دانش 
و فناوری اشــاره کرد و نقش وزارت امور خارجه در 

این خصوص را بسیار پررنگ دانست.
مدیران دبیرخانه شــورایعالی مناطق آزاد، تاســیس 
نهادهــای مالی بین المللی، ایجــاد مناطق و نواحی 
آزاد فرامــرزی و بیــن مرزی با کشــورهای هدف، 
کســب ارزش افزوده از بازار بانکرینگ منطقه، بهره 
برداری حداکثری از بازار لجستیک منطقه ای، تشکیل 
زنجیره هــای تامین منطقه ای با کشــورهای هدف، 
جذب هدفمند ســرمایه گذاران خارجی به منظور 
پایدارســازی روابط بین المللی را پیشنهاداتی موثر 
جهت نقش آفرینی مناطق آزاد در دیپلماسی اقتصادی 

عنوان کردند.
در پایان این نشســت، معاون دیپلماسی اقتصادی، با 
اشــاره به قوانین و مصوبات خوبی که طی چند دهه 
گذشته در کشور به تصویب رسیده است، خواستار 
احیا امتیازات مناطق آزاد و رفع مشــکلات اجرایی 
شدن این امتیازات و استفاده حداکثری از این مناطق 
شــد و اعلام کــرد، وزارت امور خارجه در خدمت 
مناطق آزاد جهت گسترش و توسعه فعالیت های آن 
اســت و کشورهای مختلف نیز علاقه مندی خود را 
بــرای همکاری در این حوزه اعــلام کرده اند که در 

دستور کار وزارت خارجه و مناطق آزاد قرار دارد.

    اقتصاد کیش- جلسه ستاد هماهنگی روابط اقتصادی خارجی با موضوع »هماهنگی بین دستگاه ها در نقاط مرزی و استفاده از ظرفیت 
مناطق آزاد« به ریاست »مهدی صفری« معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت امور خارجه و با حضور »سعید محمد« مشاور رییس جمهور و 

دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و ویژه اقتصادی و اعضای ستاد مرکب از مسئولین ذیربط دستگاه ها برگزار شد. 

جلسه ستاد هماهنگی روابط اقتصادی 
خارجی  مناطق آزاد برگزار شد 

امکان تأسیس بانک های روسی 
در مناطق آزاد ایران

اقتصاد کیش- رئیس اتاق مشترک ایران و روسیه گفت: اصلاح و همسان سازی قوانین 
و مقررات، بخشنامه ها و رویه ها در حوزه های مختلف مانند گمرک، استاندارد، قرنطینه 

و بهداشت از مواردی است که در توسعه روابط تجاری باید مورد توجه قرار گیرد. 
هادی تیزهوش تابان در رابطه با سفر چند روز آینده رئیس جمهور کشورمان به روسیه 
و موضوعاتی که باید در این سفر برای توسعه روابط تجاری بین دو کشور مورد توجه 
قرار گیرد، اظهارداشت: در خصوص راهکارهای توسعه روابط تجاری ایران با اتحادیه 
اوراســیا با محوریت فدراسیون روسیه مواردی وجود دارد که توجه به آنها می تواند 

موثر باشد.
وی افزود: اصلاح و همسان سازی قوانین و مقررات، بخشنامه ها و رویه ها در حوزه های 
مختلف مانند گمرک، استاندارد، قرنطینه و بهداشت از مواردی که در توسعه روابط 

تجاری باید مورد توجه قرار گیرد.
رئیس اتاق مشترک ایران و روسیه بیان داشت: تکمیل و توسعه زیرساخت های لازم 
حمل و نقلی در حوزه های زمینی، دریایی، ریلی و هوایی برای پشتیبانی از مبادلات 
تجاری دو طرف و ایجاد شبکه اطلاعات حمل و نقل الکترونیکی، برای تبادل اطلاعات 
حمل بار دو طرف از مواردی است که در توسعه روابط تجاری بین ایران و روسیه باید 

مورد توجه قرار گیرد.
وی بیان داشت: تسهیل و تضمین شرایط سرمایه گذاری مشترک شرکت های روسی 
با شــرکت های ایرانی در زمینه تولید محصولات کشاورزی، صنعتی، خدمات فنی 
مهندسی، پتروشیمی، معدنی از دیگر مواردی است که در توسعه روابط تجاری بین 

ایران و روسیه باید مورد توجه قرار گیرد.
تیزهوش تابان افزود: همچنین بررسی راهکارهای توسعه کشت فرا سرزمینی متناسب 
با نیازها و امنیت غذایی دو کشور از موارد مورد اهمیت در توسعه روابط تجاری دو 

کشور به شمار می رود.
رئیس اتاق مشترک ایران و روسیه گفت: توجه به تسهیل استفاده کریدور سبز برای 
شرکت های ایرانی در روسیه با هدف توسعه صادرات ایران نیز باید مورد توجه قرار 

گیرد.
وی با بیان اینکه توسعه روابط تجاری ایران با اتحادیه اوراسیا با محوریت فدراسیون 
روسیه باید مورد توجه باشد، گفت: بر این اساس ایجاد هماهنگی  های منطقه ای جهت 
توسعه روابط تجاری سه کشور ایران، آذربایجان و روسیه می تواند با سرمایه گذاری در 
زیرساخت های جاده ای و ریلی و با تسهیل رویه های گمرکی نقش مهمی در توسعه 

مسیر زمینی کریدور شمال - جنوب )نوستراک( ایفا کند.
تیزهوش تابان اظهار داشــت: ارمنستان یکی دیگر از راه های ورود ایران به اوراسیا و 
روسیه است. ایجاد سازوکارهای سه جانبه برای ایجاد یک راه زمینی جدید می تواند 

تاثیر بسزایی در تسهیل و توسعه تجارت دو کشور داشته باشد.
وی افزود: برای رونق روابط اقتصادی در کنار اقدامات زیرساختی فوق، تسهیلات بیشتر 

برای صدور روادید تجاری و گردشگری فراهم شود.
رئیس اتاق مشترک ایران و روسیه گفت: تقویت مبادلات روبل و ریال با بهره مندی از 
سیستم بانکی موجود دو کشور، استفاده از امکانات EDB بانک )بانک توسعه اوراسیا( 
برای پشتیبانی از تجارت و سرمایه گذاری دو طرف و آسان سازی قوانین و مقررات در 
جهت ایجاد صندوق و یا بانک های روسی در مناطق آزاد ایران نیز می تواند در توسعه 

روابط تجاری ایران و روسیه موثر باشد.
وی بیان داشت: در صورت توسعه صادرات ایران به اوراسیا و تعدیل تراز تجاری ایران 
با این کشورها، به نحوی که میزان صادرات به این کشورها با میزان واردات از آنها در 
حالت تعادل نسبی قرار گیرد، می توان گفت که در عضویت در اتحادیه گمرکی اوراسیا 

به درستی رفتار شده و از آن به خوبی بهره برده ایم.
تیزهوش تابان اظهار داشــت: در این حال می توانیم به ســمت امضا و اجرایی شدن 
موافقتنامه تجارت آزاد بین ایران و اتحادیه اقتصادی اوراسیا حرکت کنیم و از مزایای 
آن بهره مند شویم. اما در شرایطی که تراز تجاری ما منفی باشد و میزان صادرات ما کمتر 
از میزان واردات ما باشد عضویت در این دست از موافقتنامه ها بیشتر تامین کننده منافع 

سایر کشورها خواهد بود.

صفری معاون اقتصادی وزیر امور خارجه: رئیس اتاق مشترک ایران و روسیه مطرح کرد: 

  رییس پلیس راهور جزیره  کیش اعلام کرد:

کاهش 3 درصدی  تصادفات در جزیره کیش
اقتصــاد کیش-  رییس پلیس راهــور جزیره  کیش 
گفت: وقوع تصادفات در این جزیره طی ۹ ماه امسال 
در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته سه درصد کاهش 

داشته است.
ســرهنگ مهدی توانگر اظهار داشــت: امسال در این 
جزیره وقوع تصادف ســه درصد و تصادفات جرحی 
یک درصد و تصادفات خســارتی سه درصد کاهش 

داشته است.
وی با بیان اینکه  وقوع تصادفات منجر به فوت در این 
مدت در مقایسه با ۹ ماه ۱۳۹۹ تغییر نداشته است یادآور 
شــد: این روند توجه نسبت به این حوزه را دو چندان 
می کند که لازم است کیشوندان و مردم بیشتر نسبت به 
رعایت فرهنگ ترافیکی به عنوان یک جاذبه گردشگری 

احتمام داشته باشند.
 سرهنگ توانگر ادامه داد: با توجه اینکه بر اساس بررسی 
های صورت گرفته در چند مدت اخیر کیشوندان سهم 
مقصر ۵۵ درصد از تصــادف های رخ داده در جزیره 
دارند که برای رفع این مساله ساکنان کیش باید پیشگام 

رعایت قوانین و مقررات باشند.
حرکت خودروها برابر با ســرعت اعلامی تابلوهای 

نصب شــده، اجبار استفاده از کمربند ایمنی برای تمام 
سرنشــین ها، استفاده از چراغ راهنما قبل از رسیدن به 
میدان، اســت کامل خــودرو در زمان عبور عابر پیاده، 
رانندگــی بین خطوط، اســتفاده از راهنما برای تغییر 
حرکــت از یــک خط به خط دیگــر از جمله قوانین 

راهنمایی و رانندگی در کیش است.
رعایت تمام قوانین راهنمایــی و رانندگی در جزیره 
کیــش اجباری بوده و در صورت بروز تخلف، جرایم 
به صورت مکانیزه با استفاده از دوربین های سطح معابر 

ثبت می شود

مهندس شرفی مدیر عامل شرکت عمران ، آب و خدمات کیش:

پاسخگویی سریع به درخواست ها و مطالبات مردمی 
در دستور کاراین شرکت قرار دارد

اقتصاد کیش-   درخواســت های ساکنان کیش در 
حوزه خدمات شهری در نشستی باحضور مدیر عامل 
و دیگر مسئولان شرکت عمران، آب و خدمات کیش  

مطرح و بررسی شد. 
به گزارش اقتصاد کیش  ، در جلســه ای که با حضور 
عبدالنبی شــرفی رییس هیات مدیــره و مدیرعامل، 
اعضــای هیات مدیره و معاونان و مدیران شــرکت 

عمــران ، آب و خدمات کیش  در ســالن اجتماعات 
این شرکت  برگزار شد ، شماری از ساکنان به صورت 
حضوری و یا از طریق تماس تلفنی درخواســت ها 
و مشــکلات خود را در حــوزه مدیریت و خدمات 
شهری عنوان کردند. مدیر عامل شرکت عمران، آب 
و خدمات  کیش نیز پس از بررسی این موارد و گفتگو 
بــا هریک از معاونــان و مدیران مرتبط در خصوص 

رســیدگی و پاسخ به این درخواست ها دستوراتی را 
صادر کرد.

شــرفی بــا تاکید بر اینکه پاســخگویی ســریع به 
درخواست ها و مطالبات مردمی در دستور کار تمامی 
بخش های شرکت عمران، آب و خدمات است ، تاکید 
کرد: با توجه به گستردگی دامنه فعالیت های شرکت 
عمران، آب و خدمات ، برگزاری جلســات ملاقات 
مردمی یکی از مهم ترین راهکارهای تسریع فرایندها 

و کوتاه شدن زمان پاسخگویی به مراجعان است .
وی افزود: این نشست ها به ما کمک می کند عملکرد 
خود را از دید مخاطبان بررسی کرده و با تقویت نقاط 
قوت و شناخت نقاط ضعف در جهت ارائه خدمات 

مطلوب تر گام برداریم .
لازم به ذکر اســت ایجاد فضای سبز در برخی مناطق 
مسکونی نوبنیاد، ، تسریع در روند رسیدگی به فعالیت 
های پیمانکاران، استخدام نیروی انسانی ، نظارت بر 
تغییر کاربری برخی مراکز پذیرایی بدون اخذ مجوز 
های لازم ، رسیدگی به مشکلات فضای بازارچه های 
خدماتــی و تعامل در جهت برگــزاری رویدادهای 
ورزشــی ملی و ایجاد زیر ســاخت های ضروری از 
جمله درخواست های مردمی بود که در این نشست 

عنوان شد.   

روند مبتلایان به امُیکرون در کیش  
رو به افزایش است 

اقتصاد کیش-  سخنگوی شورای سلامت کیش با اشاره به روند افزایشی مبتلایان 
به امُیکرون در جزیره گفت: امیدواریم با رعایت دستورالعمل های بهدشتی و افزایش 
پوشش ایمن سازی نوبت سوم بتوانیم این سویه را بدون خطر جدي پشت قرار دهیم.

به گزارش اقتصاد  کیش، دکتر محمدرضا رضانیا با بیان اینکه بیمار ناشی از امیکرون 
در بیمارستان بستری نیست، گفت: امیدواریم سطح ایمن سازی مطلوبی که در جزیره 
کیش ایجاد شده و با پوشش کامل نوبت سوم واکسیناسیون، باعث شود این سویه 

جزیره کیش را تحت تاثیر قرار ندهد.
وی با اشاره به پرهیز از عادی انگاری از سوی ساکنان و گردشگران در کیش گفت: 
رعایت دستورالعمل های بهداشتی و واکسیناسیون همزمان می تواند در مقابل انتشار 

بیش از حد سویه جدید ویروس کرونا موثر باشد.
دکتر رضانیا با اشاره به اینکه تاکنون محدودیتی در خصوص امُیکرون در نظر گرفته 
نشده است، گفت: ستاد ملی کرونا در صورتی که کشور وارد پیک سویه امیکرون 

شود ممکن است محدودیت هایی را در نظر بگیرد.
وی با اشــاره به پوشــش ۲۵ درصدی نوبت سوم واکســن کرونا در کیش، گفت: 
ساکنان و گردشگران به محض فرا رسیدن نوبت سوم برای تزریق واکسن به تالار 

شهر مراجعه کنند.
دکتر رضانیا افزود: واکسیناسیون در تالار شهر کیش همه روزه به جز روز های تعطیل 

از ساعت ۸:۳۰ تا ۱۵ انجام می شود

سخنگوی شورای سلامت کیش :

طرح واکسیناسیون تکمیلی فلج اطفال 
برای  کودکان هرمزگانی اجرا می شود

اقتصاد کیش-  سرپرست معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: 
طرح واکسیناسیون تکمیلی فلج اطفال جهت گروه هدف بیش از۷۶ هزار کودک زیر 

پنج سال مناطق پر خطر استان اجرا می شود.
عبدالسلام رستگار افزود: نوبت اول اجرای این طرح در هرمزگان از ۲ تا پنج بهمن ماه 
آغاز می شود و نوبت دوم طرح  نیز از ۳۰ بهمن ماه تا سوم اسفند ماه اجرا خواهد شد.

وی بیان داشت: تعداد ۷۶۲ تیم عملیاتی و یکهزارو و ۴۶۰  نفر از کارکنان دانشگاه علوم 
پزشکی هرمزگان به منظور حفظ دستاوردهای برنامه ی ریشه کنی فلج اطفال دراین 
طرح شرکت دارند. مسوول واکسیناسیون معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان نیز گفت: هماهنگی و برنامه ریزی جهت اجرای هرچه بهتر این طرح انجام 
شده است و از خانواده ها نیز خواستاریم تا درصورت نبود حضور در منزل به هنگام 
مراجعه ماموران بهداشــت جهت انجام واکسیناسیون فرزندان زیر پنج سال شان به 

مراکزبهداشتی مراجعه نمایند.

سرپرست معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان هرمزگان :


